

SEPT. 18 SEPT. 2023

TABLED / DÉPOSÉ



SESSIONAL PAPER
DOCUMENT PARLEMENTAIRE
.....8555-441-1573.....
HOUSE OF COMMONS
CHAMBRE DES COMMUNES

**ORDER/ADDRESS OF THE HOUSE OF COMMONS
ORDRE/ADRESSE DE LA CHAMBRE DES COMMUNES**

Q-1573	Mr. Melillo (Kenora)	Jun 2, 2023 / Le 2 juin 2023
--------	----------------------	------------------------------

RETURN BY THE LEADER OF THE GOVERNMENT IN THE HOUSE OF COMMONS
DÉPÔT DE LA LEADER DU GOUVERNEMENT À LA CHAMBRE DES COMMUNES

Mr. Lamoureux

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

A handwritten signature in black ink, appearing to be 'Lamoureux'.

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

September 18, 2023 / Le 18 septembre 2023

(TABLED FORTHWITH / DÉPOSÉ AUSSITÔT)



INQUIRY OF MINISTRY DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-1573	BY / DE Mr. Melillo (Kenora)	DATE June 2, 2023
---	--	-----------------------------

Reply by the Minister of Environment and Climate Change
Réponse du ministre de l'Environnement et du Changement climatique

The Honourable Steven Guilbeault

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

With regard to expenditures on hotel rooms by the government during or related to the United Nations Biodiversity Conference (COP 15) in Montreal from December 7 to 19, 2022: (a) what was the total amount spent; (b) what are the details of the spending at each hotel, including the (i) total amount spent, (ii) name of the hotel, (iii) number of rooms rented each night, (iv) rate paid, including the number of rooms at each rate?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION
TRADUCTION

With regard to expenditures on hotel rooms by the government during or related to the United Nations Biodiversity Conference (COP 15) in Montreal, Environment and Climate Change Canada (ECCC) can only partially respond to (a) and (b). The total amount paid for hotel rooms at Intercontinental Montreal (\$286,060.46\$) and Le Westin Montreal (\$1,252,991.73) was \$1,539,052.19.

There were also other costs for hotel rooms that were booked directly by travelers and reimbursed by ECCC. It would require a significant amount of time and effort to locate and analyze the supporting documentation of each travel request to manually extract the requested information for those other costs. Therefore, ECCC is unable to provide a complete response to Q-1573 within the prescribed timelines and with the resources available.

Q-1573

Q-1573² — June 2, 2023 — Mr. Melillo (Kenora) — With regard to expenditures on hotel rooms by the government during or related to the United Nations Biodiversity Conference (COP 15) in Montreal from December 7 to 19, 2022: (a) what was the total amount spent; (b) what are the details of the spending at each hotel, including the (i) total amount spent, (ii) name of the hotel, (iii) number of rooms rented each night, (iv) rate paid, including the number of rooms at each rate?

NAME OF THE ORGANISATION: Environment and Climate Change Canada

(a) what was the total amount spent ¹	(b) what are the details of the spending at each hotel, including				
	(i) total amount spent ¹	(ii) name of the hotel	(iii) number of rooms rented each night, ²		(iv) rate paid including the number of rooms at each rate? ³
			# of rooms	# of nights	
	\$108,242.40	Intercontinental Montreal	60	7	\$249.00
	\$93,810.06	Intercontinental Montreal	91	4	\$249.00
	\$65,718.60	Intercontinental Montreal	85	3	\$249.00
	\$17,009.52	Intercontinental Montreal	33	2	\$249.00
	\$1,279.88	Intercontinental Montreal	5	1	\$249.00
	\$278,176.95	Le Westin Montreal	155	6	\$289.00
	\$205,192.89	Le Westin Montreal	98	7	\$289.00
	\$147,164.58	Le Westin Montreal	246	2	\$289.00
	\$139,088.48	Le Westin Montreal	93	5	\$289.00
	\$93,323.88	Le Westin Montreal	78	4	\$289.00
	\$91,488.82	Le Westin Montreal	71	5	\$249.00
	\$77,314.50	Le Westin Montreal	100	3	\$249.00
	\$72,684.95	Le Westin Montreal	81	3	\$289.00
	\$50,512.14	Le Westin Montreal	49	4	\$249.00
	\$34,099.12	Le Westin Montreal	114	1	\$289.00
	\$30,925.81	Le Westin Montreal	120	1	\$249.00
	\$29,894.94	Le Westin Montreal	58	2	\$249.00
	\$2,567.84	Le Westin Montreal	3	3	\$275.67
	\$556.83	Le Westin Montreal	1	2	\$269.00
\$1,539,052.19					

¹The total amount spent includes the tax on lodging of 3.5%.

²ECCC was billed on a weekly basis, the number of rooms represents the number of rooms per billing period.

³The rate excludes the tax on lodging.



INQUIRY OF MINISTRY DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-1573	BY / DE M. Melillo (Kenora)	DATE Le 2 juin 2023
--	--------------------------------	------------------------

Reply by the Minister of Environment and Climate Change
Réponse du ministre de l'Environnement et du Changement climatique

L'honorable Steven Guilbeault

PRINT NAME OF SIGNATORY
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

QUESTION

En ce qui concerne les dépenses en chambres d'hôtel engagées par le gouvernement pendant ou concernant la Conférence des Nations Unies sur la biodiversité (COP15) à Montréal du 7 au 19 décembre 2022 : a) quel est le montant total dépensé; b) quels sont les détails des dépenses engagées à chaque hôtel, y compris le (i) montant total dépensé, (ii) nom de l'hôtel, (iii) nombre de chambres louées chaque nuit, (iv) tarif payé, y compris le nombre de chambres pour chaque tarif?

REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION
TRADUCTION

X

En ce qui concerne les dépenses en chambres d'hôtel engagées par le gouvernement pendant ou concernant la Conférence des Nations Unies sur la biodiversité (COP15) à Montréal, Environnement et Changement climatique Canada (ECCC) peut seulement répondre partiellement à (a) et (b). Le montant total payé pour les chambres d'hôtels à l'Intercontinental Montréal (286 060,46\$) et à Le Westin Montréal (1 252 991,73\$) était de 1 539 052,19\$.

Il y a aussi d'autres coûts pour les chambres d'hôtel réservées directement par les voyageurs et remboursés par ECCC. Il faudrait beaucoup de temps et d'efforts pour localiser et analyser les pièces justificatives de chaque demande de voyage afin d'extraire manuellement les informations demandées pour ces autres coûts. Par conséquent, ECCC est incapable de fournir une réponse complète à la Q-1573 dans les délais prescrits et avec les ressources disponibles.

Q-1573

Q-1573 — 2 juin 2023 — Mr. Melillo (Kenora) — En ce qui concerne les dépenses en chambres d'hôtel engagées par le gouvernement pendant ou concernant la Conférence des Nations Unies sur la biodiversité (COP15) à Montréal du 7 au 19 décembre 2022 : a) quel est le montant total dépensé; b) quels sont les détails des dépenses engagées à chaque hôtel, y compris le (i) montant total dépensé, (ii) nom de l'hôtel, (iii) nombre de chambres louées chaque nuit, (iv) tarif payé, y compris le nombre de chambres pour chaque tarif?

NOM DE L'ORGANISATION : Environnement et Changement climatique Canada

a) quel est le montant total dépensé ¹	b) quels sont les détails des dépenses engagées à chaque hôtel, y compris le			
	(i) montant total dépensé ¹	(ii) nom de l'hôtel	(iii) nombre de chambres louées chaque nuit ²	(iv) tarif payé, y compris le nombre de chambres pour chaque tarif ³
	108 242.40 \$	Intercontinental Montreal	60	249.00 \$
	93 810.06 \$	Intercontinental Montreal	91	249.00 \$
	65 718.60 \$	Intercontinental Montreal	85	249.00 \$
	17 009.52 \$	Intercontinental Montreal	33	249.00 \$
	1 279.88 \$	Intercontinental Montreal	5	249.00 \$
	278 176.95 \$	Le Westin Montréal	155	289.00 \$
	205 192.89 \$	Le Westin Montréal	98	289.00 \$
	147 164.58 \$	Le Westin Montréal	246	289.00 \$
	139 088.48 \$	Le Westin Montréal	93	289.00 \$
	93 323.88 \$	Le Westin Montréal	78	289.00 \$
	91 488.82 \$	Le Westin Montréal	71	249.00 \$
	77 314.50 \$	Le Westin Montréal	100	249.00 \$
	72 684.95 \$	Le Westin Montréal	81	289.00 \$
	50 512.14 \$	Le Westin Montréal	49	249.00 \$
	34 099.12 \$	Le Westin Montréal	114	289.00 \$
	30 925.81 \$	Le Westin Montréal	120	249.00 \$
	29 894.94 \$	Le Westin Montréal	58	249.00 \$
	2 567.84 \$	Le Westin Montréal	3	275.67 \$
	556.83 \$	Le Westin Montréal	1	269.00 \$
1 539 052,19 \$				

¹Le montant total dépensé inclut la taxe sur l'hébergement de 3.5%.

²ECCC ayant été facturé de façon hebdomadaire, le nombre de chambres représente le nombre de chambre par période de facturation.

³Le tarif payé exclut la taxe sur l'hébergement.